

ПУШКОВ ИВАН ВАСИЛЬЕВИЧ

1918–1986

БИБЛІОГРАФІЯ

Пушкоў Іван Васільевіч // Беларуская энцыклапедыя : У 18 т. Т. 13. – Мінск, 2001. – С. 140.

Пушков Иван Васильевич // Республика Беларусь : энциклопедия : В 6 т. Т. 6. / редкол.: Г. П. Пашков и др. – Минск : Беларус. Энцыклапедыя імя П. Броўкі, 2008. – С. 336.

Пушков Иван Васильевич // Регионы Беларуси : энциклопедия : В 7 т. Т. 4. Гродненская область : в 2 кн. Кн. 2. / редкол.: В. В. Андриевич (гл. ред.) [и др.]. – Минск : Беларус. Энцыклапедыя імя П. Броўкі, 2014. – С. 276.

Пушкоў Іван Васільевіч // Культура Беларусі : энцыклапедыя. Т.6 / рэдкал.: У. У. Андрыевіч (гал. рэд.) [і інш.]. – Мінск : Беларус. Энцыклапедыя імя П. Броўкі, 2015. – С. 239.

Пушкоў Іван Васільевіч // Энцыклапедыя літаратуры і мастацтва Беларусі : у 5 т. Т. 4. / рэдкал. І. П. Шамякін (гал. рэд.) і інш. – Мінск : БелСЭ, 1986. – С. 424.

Пушкоў Іван Васільевіч // Энцыклапедыя гісторыі Беларусі : у 6 т. Т.6, кн.1. – Мінск, 2001. – С. 11.

Пушкоў Іван Васільевіч // Беларускі саюз мастакоў, 1938–1998 : энцыклапедычны даведнік, – Мінск, 1998.

Пушкоў Іван Васільевіч // Памяць : гіст.-дакум. хроніка Гродна / рэд. кал. Г. П. Пашкоў, Я. М. Жабрун, І. П. Крэнь і інш. – Мінск : БелСЭ, 1999. – С. 651.

Пушков Иван // Гостев А. П. Известные личности Гродно. – Гродно : ЮрсаПринт, 2016. – С. 230–231.

Пушков И. В. // Художники советской Белорусии. – Минск, 1976. – С. 291.

І. В. Пушкоў : [фотаальбом] / аўт. тэксту Б.А. Крэпак. – Мінск, 1983. – 28 с. : іл.

Пушкоў, І. В. Выстаўка твораў, прысвечаных 50-годдзю з дня нараджэння : [каталог]. – Мінск, 1968.

Габрусевіч, С. Любі зямлю, на якой жывеш : гэты запавет пакінуў нам мастак Іван Пушкоў / Габрусевіч С. // Гродзенская праўда. – 1998. – 10 лютага.

Голуб, Ю. Краявіды не згаснуць : пра І. В. Пушкова / Юрка Голуб ; фота А. Перахода // Гродзенская праўда. – 2006. – 14 снежня. – С. 5.

Душа, раскрытая в пейзаже : в Гродно открыта мемориальная доска гродненскому художнику Ивану Пушкову // Гродзенская праўда. – 2006. – 4 лістапада. – С. 2.

Загидулина, М. Фронтовики за мольбертом : [о гродн. художниках, участниках Великой Отечественной войны] / Марина Загидулина ; фото // Гродзенская праўда. – 2015. – 6 мая. – С. 7.

Кузнеченкова, Т. Поверить в розовые облака : [к 100-летию Ивана Пушкова] / Татьяна Кузнеченкова // Гродзенская праўда. – 2018. – 10 сакавіка. – С. 9.

Максимчик, И. Память о художнике : [об установлении мемориальной доски, посвящённой Пушкову И. В. на стене Гродненского городского выст. зала] / Инна Максимчик // Вечерний Гродно. – 2006. – 8 ноября. – С. 32.

Пракопчык, В. ...А прыгажосць застаецца : [пра адкрыццё мемарыяльнай дошкі Івану Васільевічу Пушкову] / Барыс Пракопчык // Звязда. – 2006. – 27 снежня. – С. 8.

Пушкоў, І. «...І жыццё кіпіць, і ўсё ідзе сваім парадкам»; «Вяртаюся ў той дзень, які запомніўся навікі...» : [з франтавага дзённіка мастака] / Іван Пушкоў, Барыс Крэпак // Культура. – 2010. – № 7. – С. 15.

Пушкоў, І. «Можна было б жыць кожнаму чалавеку стагоддзе...» / Іван Пушкоў // Культура. – 2010. – 27 лютага (№ 9). – С. 23.

Пушкоў, І. «Сёння быў першы вясновы дзень, калі я пад раніцу пабачыў блакітнае неба...» : [з франтавага дзённіка вядомага гродзенскага мастака, артылерыста ў час вайны, Івана Васільевіча Пушкова] / падрыхтаваў Барыс Крэпак // Культура. – 2010. – 8 мая (№ 19). – С. 8, 9.

Пушкоў, І. В. Франтавыя дзённікі артылерыста Пушкова : старонкі дзённікаў І. В. Пушкова / І. В. Пушкоў // Культура. – 2005. – 5–13 мая. – С. 17.

65 гадоў Перамогі. «Вечнасцю Вечны агонь палыхае...» // Культура. – 2010. – № 19. – С. 1–15.

Янчевская, Ж. Душа, раскрытая в пейзаже : [об открытии мемориальной доски Ивану Васильевичу Пушкову (1918–1986) на здании Гродн. городского выставочного зала] / Жанна Янчевская ; фото Л. Щеглова //

Гродзенская праўда. – 2006. – 4 лістапада. – С. 2.

Крэпак, Б. Малюнкi з франтавога жыцця : [І. Пушкоў] // Культура. – 1995. – 8 мая. – С. 8.

Нидер, А. Боль и память : о творчестве И. Пушкова / А. Нидер // Советская Белоруссия. – 1985. – 18 октября.

Пушкоў І. В. // Новыя кнігі Беларусі. – 1993. – № 1. – С. 19.

Нидер, А. Солдатский пейзаж [И. Пушкова] / А. Нидер // Гродзенская праўда. – 1983. – 22 снежня.

Дмитриева, О. Мастер пейзажа / О. Дмитриева // Гродзенская праўда. – 1981. – 15 студзеня.

Іваноўскі, В. Шчодрасць фарбаў : [да 60-годдзя з дня нараджэння І. В. Пушкова] / Іваноўскі В. // Звязда. – 1978. – 6 чэрвеня.

Голуб, Ю. Зрелость палитры : [к 60-летию предс. Гродн. обл. Союза художников БССР И.В. Пушкова] / Голуб Ю. // Гродзенская праўда. – 1978. – 16 лютага.

Барысаў. К. Пясяр Нёманскага краю : [да 60-годдзя з дня нараджэння мастака І. В. Пушкова] / Барысаў К. // Літаратура і мастацтва. – 1978. – 17 лютага. – С. 12.

Болдаев, В. Живописец Неманского края / Болдаев В. // Гродзенская праўда. – 1968. – 28 лютага.

Далькевіч, Р. Пейзажы Гродзеншчыны : [з выставы работ мастака І. В. Пушкова] / Далькевіч Р. // Гродзенская праўда. – 1961. – 15 верасня.

Габрусевіч, С. Любі зямлю, на якой жывеш : гэты завет пакінуў нам мастак Іван Пушкоў // Гродзенская праўда. – 1998. – 10 лютага.

Іван Васільевіч Пушкоў [Электронны рэсурс] // Вікіпедыя: свабодная энцыклапедыя. – Рэжым доступу: https://be.wikipedia.org/wiki/Іван_Васільевіч_Пушкоў. – Дата доступу: 10.11.2022.

Белорусский художник Пушков Иван Васильевич [Электронный ресурс] // Соцреализм: Киевский Клуб Коллекционеров. – Режим доступа: <https://socrealizm.com.ua/gallery/artist/pushkov-iv-1918>. – Дата доступа: 13.11.2022.

Пушкоў Іван Васільевіч [Электронны рэсурс] // Беларусь у асобах і падзеях. – Рэжым доступу: <https://bis.nlb.by/ru/documents/129204>. – Дата доступу: 23.11.2023.

Пушков Иван Васильевич [Электронный ресурс] // Монументальная память г. Гродно: информационный ресурс ГЦБ им. А. Макаёнка. – Дата доступа: 23.11.2023.

Об установке мемориальной доски Пушкину И.В. : решение Гродненского городского исполнительного комитета от 20 февраля 2006 года № 117 // Учреждение «Государственный архив Гродненской области». – Ф. 484. Оп. 3. Д. 437. Л. 46–47.

Аб устаноўцы ў горадзе Гродна мемарыяльнай дошкі І. В. Пушкову : рашэнне ад 5 ліпеня 2006 года № 407 // Гродзенскі абласны выканаўчы камітэт. – 2006.